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3.12.2024 

Handikapprådets möte 

Tid 

Plats 

Närvarande 

 

Tisdag 3.12.2024 kl 18.00–20.15 

Trattoria Nonna Sophias kabinett, Mannerheimgatan 9, Borgå 

Johanna Aaltonen, ordförande  
Maija Aatelo 
Mari Tammisaari (lämnade mötet 20:01) 
Matti Lehesniemi 
Håkan Westerholm 
Jorma Kiljunen 
Kirsti Nuotio 
Leena Ongley 
Antti Sinisaari 
Vesa Kettunen 
Hilkka Reinivuo, suppleant 
Sirpa Hopeamaa, sekreterare 

104 Mötet öppnas 
Ordförande öppnade mötet kl. 18:00 

105 Mötets laglighet och beslutförhet 
Mötet konstaterades vara lagenligt sammankallat och beslutfört. 

106 Val av protokolljusterare 
Till protokolljusterare valdes enhälligt Matti Lehesniemi och Kirsti 
Nuotio 

107 Godkännande av föredragningslistan 
Föredragningslistan godkändes. 

108 Torgets framkomlighet/Planeringschef Elina Leppänen 

Inom stadens infrastruktur ansvarar Leppänen för gatu- och land-
skapsprojekt. Hon betonade mångsidigheten i sitt arbete, eftersom 
planeringen av stadsinfrastrukturen omfattar planläggningsfasen, 
byggnadsplaneringen och den egentliga byggfasen. Allmänna 
granskningar görs i planläggningsskedet, detaljplaner görs upp i 
planeringsskedet och den nödvändiga ändringsplaneringen görs 
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under byggandet. Leppänen berättar att hennes team i huvudsak 
består av ingenjörer. Hon presenterade för rådet en plan för torget, 
i vilken A-Insinöörit Oy och Maanlumo Oy har varit med som plane-
ringspartner. 
Stadsutvecklingsnämnden behandlade 5.11.2024 planerna för tor-
get och beslutade att planeringen skulle fortsätta på basis av de två 
alternativ som presenterats. En kombination av dessa alternativ bör 
ge den slutliga marknadsplanen. Leppänen presenterade båda al-
ternativen för handikapprådet och de behandlades samtidigt. 
 
Handikapprådet gjorde följande iakttagelser:  

- Läktaren som är ansluten till spelplanen måste vara till-
gänglig via en ramp, ledstänger är också nödvändiga  

- Ur vissa spels synvinkel är ett sandunderlag det bästa un-
derlaget för spelområdet  

- Laddningsstationer för elcyklar och elmopeder behövs  
- Det ska finnas parkeringsplatser för rörelsehindrade (LE-

platser) i omedelbar närhet av torgområdet.  
I praktiken har det till exempel visat sig vara opraktiskt att 
parkera vid trottoarkanten för t.ex rullstolsanvändare 

- Uppmärksamhet ägnades åt behovet av obehindrad diago-
nal rörelse över torgområdet. Ordförande betonade vikten 
av att använda en tillgänglighetsexpert i revideringen av 
projektet  

- Bussperronger måste vara tydligt markerade, det är viktigt 
att ha en ordentlig skyltplan  

- Platser för handikappades taxibilar ska anvisas i omedelbar 
närhet av torget  

- Hållplatsen för byaskjussen bör absolut ligga på torgområ-
det 

 
 

109 Borgå stads byggnaders hörseltillgänglighet / Elingenjör Sakke 
Poutakivi/Teams 

 
Poutakivi arbetar som elingenjör inom fastighetsservice. Han håller 
för närvarande på att kartlägga alla statsägda anläggningar som 
har ljudsystem (t.ex. mikrofon och högtalare för föreställningar). Det 
finns en förordning om byggande av induktionsslingor (statsrådets 
förordning om byggnaders tillgänglighet), vars krav Poutakivi strä-
var efter att uppfylla i stadens fastigheter för sitt arbete. Poutakivi 
påpekade också att om det inte är fråga om en fastighet ägd av 
staden, utan om en hyresfastighet, så hör det inte till hans ansvars-
område utan är på fastighetsägarens ansvar. 
 
Som standard förses alla nya byggnader med induktionsslingor. 
För närvarande kommer fyra äldre skolbyggnader att få 
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induktionsslinga: Linnankosken lukio, Borgå gymnasium, 
Pääskytien koulu, Lyceiparkens skola. Dessutom kommer Borgå-
info (f.d. Kompassi), som flyttar in i Nimbushuset, att ha en service-
slinga och redan nu söker man en entreprenör. Poutakivi tar gärna 
emot tips från handikapprådet om eventuella brister i belysning, 
ljudsystem och ljudöverföringssystem. Medlemmen Ongley lovade 
att förse Poutakivi med en lista över de byggnader där det enligt 
henne torde finnas en induktionsslinga. Poutakivi säger att doku-
mentationen är knapphändig och att eventuella slingor inte tidigare 
har nämnts i byggmetodplanerna. 
 
Reinivuo frågade om ljusstarka spotlights som bländar, till exempel 
trappan till Linnankoski gymnasium. Poutakivi säger att när man 
planerar belysning i offentliga utrymmen är målet alltid att ha en så 
jämn belysning som möjligt. 
 
 

110 Verksamhetsplan 2025 
Verksamhetssplanen uppdaterades och specificerades. 
 

111 Mötesdagar år 2025 
Ti 4.2.2025 kl. 18–20 
Ti 4.3.2025 kl. 18–20 
Ti 8.4.2025 kl. 18–20 
Ti 6.5.2025 kl. 18–20 
Må 2.6.2025 kl. 18–20 
 

112 Verksamhetsberättelse 2024 
Korrigeringar gjordes och årsredovisningen uppdaterades. Årsre-
dovisningen för 2024 godkändes för att föreläggas stadsstyrelsen. 
 

113 Ordnande av val av nästa handikappråd 
Åtgärderna inleds vid vårterminens första möte 4.2.2025. 
 

114 Beslut från föregående möte 
Sekreteraren har verkställt. 

 
115 Nylands handikappråd 

Har inte sammanträtt. 
 

116 Hälsningar från handikapprådet i Östra Nylands välfärdsområde. 
Maija Aatelo berättade att välfärdsområdet håller på att utarbeta 
anvisningar för ansökan om handikappservice och att representan-
ter för handikapprådet har bjudits in att delta i arbetet 
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      117        Övriga ärenden 

 
 

● Kollektivtrafikingenjör Matias Leinonens svar på Byaskjus-
sen/Passeli-frågan bifogas. Handikapprådet vill ha ytterligare 
utredning i frågan. 
• Kommande evenemang: 

- Respons på diskussionsevenemanget 3.12. Inter-
nationella handikappdagen på stadsbiblioteket: det 
noterades att diskussionen var lyckad och interaktiv, 
alla inbjudna funktionärer var på plats. 

- Möjlighet att bekanta sig med Nimbushuset  
 

• Potentiella besökare för framtida möten  
▪ Beredskaps- och riskhanteringschef Minna Ruolanto, 

våren 2025 
▪ Stadsstyrelsens ordförande Jorma Wiitakorpi, våren 

2025, Stadsfullmäktiges och livskraftsnämndens ord-
förande, våren 2025 

▪ Kollektivtrafikingenjör Matias Leinonen 
 

● Beredskapsträning: Medlemmarna Aatelo och Nuotio ord-
nar i januari-februari en teamsutbildning om beredskap, del-
tagandet är frivilligt. Aatelo och Nuotio får ett mötesarvode 
för att ordna utbildningen. 

 
 

 
117 Nästa möte 

 
Handikapprådet sammanträder nästa gång 4.2.2025 kl. 18–20. Mötesplat-
sen kommer att bekräftas vid ett senare tillfälle. 

 
 

118 Mötet avslutas 
           Ordförande avslutade mötet kl. 20:15 

 
 
 

 
Johanna Aaltonen  Sirpa Hopeamaa 
ordförande   sekreterare 
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Protokolljusterare 

 
  Matti Lehesniemi  Kirsti Nuotio 

 

Bilagor  - 
  




